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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 15 октомври 2003 г. 
Времетраене: 16:30 – 18:00 
 
Участници: 
 

1. г-жа Лидия Шулева – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-н Божидар Данев – председател, Българска стопанска камара 
3. г-н Камен Колев – главен директор “Индустриално развитие”, Българска 

стопанска камара 
4. г-н Божидар Божинов – председател, Българска търговско-промишлена 

палата 
5. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
6. г-н Васил Василев – председател, Съюз на работодателите в България 
7. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в 

България 
8. г-н Кирко Кирков – председател, Българска международна стопанска 

асоциация 
9. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска 

международна стопанска асоциация 
10. г-жа Пепа Гроздева – координатор, Български бизнес клуб “Възраждане” 
11. г-жа Светлана Боянова – юрист, Българска международна стопанска 

асоциация 
 
Изготвен от: Димитър Цветанов, координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
 

1. Проект за изменение и допълнение на Правилника на СИР. 
2. Предложения за повишаване ефективността на работа и обсъждане 

на график до края на годината. 
3. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
1. Проект за изменение и допълнение на Правилника на СИР: 
 
1.1 Бележки: 
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г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката: 

Приемам предложения Правилник на СИР. Ще го съгласувам с 
останалите министерства и след това ще бъде представен за 
одобрение пред Министерски съвет. 

 
1.2 Предложения: 
 
  
 
1.3 Решения: 
 
 
 
1.4 Следващи стъпки: 
 
 
 
 
2. Предложения за повишаване ефективността на работа и обсъждане на 
график до края на годината: 
 
2.1 Бележки: 
 
г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката 

От изключителна важност е с какво ще се занимава съветът. 
Смятам, че на това високо политическо ниво следва да се 
обсъждат концепции, а не да се навлиза в конкретни текстове, 
което е работа на експертите. Предлагам да дискутираме на 
концептуално ниво и да правим промени. Изготвя се съответният 
документ, бизнесът дава своите редакции и юристите казват 
доколко са възможни. Нека, ако има важни промени в 
концепцията, да се върне за разглеждане в съвета, но не смятам 
за удачно тук да се дебатират конкретни текстове. Въпросът е 
какъв механизъм на работа да приложим? Нека да помислим 
къде ни пречат закони и какво искаме да променим в тях. 
Съветът трябва да генерира идеи, да получи обратната връзка от 
бизнеса какво пречи и кога и как можем да го променим. Добре е 
да се заложат приблизителни срокове за предложения за 
законодателна инициатива. Важно е да се определи какъв е 
кръгът от въпроси, които ще се разглеждат, и да се 
идентифицират проблемите. 
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г-н Васил 
Василев, 
председател 
на СРБ 

Бих искал да изразя удовлетворението си от факта, че министър 
Шулева председателства съвета, като считам, че нашата работа 
ще стане много по-динамична и конкретна. 

г-н Кирков, 
председател 
на БИБА 

Г-жо Шулева, бих искал да обърна вниманието Ви към това, че 
на работната среща на бизнес асоциациите бяха определени 
стратегически теми, представляващи интерес за бизнеса. Освен 
това бяха създадени работни групи, включващи представители 
на бизнес асоциациите. Считам, че е добре при определяне на 
икономическата политика да се говори за клъстери от свързани 
производства, а не за сектори. 

г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката 

Г-н Кирков, другата седмица внасям проекта на нов Устройствен 
правилник на Министерство на икономиката, който предвижда 
създаването на три нови дирекции: по икономическа политика, 
инвестиционна политика и конкурентноспособност. СИР освен 
да генерира предложения свързани с законодателната 
инициатива, може да играе активна роля по разработката на 
политики на Министерство на икономиката в трите нови 
направления. Ние ще споделим от какво точно имаме нужда. В 
крайна сметка тези политики обслужват частния сектор, а не 
държавната администрация. Много е важно да уцелим тези 
политики. Ние имаме едно разбиране за приоритетите на 
държавата, което искаме да обсъдим с Вас и да се обединим 
около едно становище. Това е разбирането ми за процеса на този 
форум. 

 
2.2 Предложения 
 
г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката 

Предлагам да концентрираме работата на съвета в следните 
насоки:  

1. Предложения за законодателна инициатива. 
2. Участие в разработка на политиките на новите дирекции в 

структурата на Министерство на икономиката. 
3. Дискутиране на текущата законодателна програма и 

актуални теми. 
 
Освен това предлагам съветът да провежда редовно заседание 
един път в месеца, но при значително по-добра подготовка на 
всеки един от участниците. 
 
Очаквам да предоставите списък от текущи закони, които 
представляват интерес за Вас, за да ги получавате в режим на 
съгласуване, както и останалите министерства. 
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г-н Данев, 
председател 

Предлагам на този форум да обсъждаме съществени принципи, а 
конкретните документи да предадем към съответната работна 
група. Само в случай, че са нарушени някои договорени 
принципи, тогава отново темата да се върне за разглеждане в 
съвета.  

 
2.3 Решения: 
 
Дейността на СИР да се съсредоточи в следните три направления: 
 

1. Генериране на предложения за законодателна инициатива. Разглеждане 
философията на промените и концепцията на законопроектите. 

2. Разработка на политики в направленията: икономическа политика, 
инвестиционна политика и конкурентноспособност. 

3. Обмен на становища по оперативната и законодателната програма на 
правителството. 

 
СИР ще заседава един път в месеца, но при значително по-добра подготовка на 
всеки един от участниците. 
 
Членовете от бизнес квотата на съвета ще предоставят списък на 
интересуващите ги закони от текущата законодателна програма на 
правителството. Тези закони ще бъдат изпращани до бизнес асоциациите в 
режим на съгласуване и мненията на експертите от бизнеса ще бъдат отразени в 
съгласувателната таблица. 
 
2.4 Следващи стъпки: 
 
 
 
3. Други: 
 
3.1 Бележки: 
 
г-жа Лидия 
Шулева, 
министър на 
икономиката 

Поемам ангажимента, да Ви бъде изпратена таблица, съдържаща 
информация за съществуващите, отменените и нови 
лицензионни режими. Темата за лицензионните режими- 
действие, процедури и механизми е изключително важна и може 
да посветим отделно заседание на нея. 

г-н Божидар 
Божинов, 
председател 
на БТПП 

Наистина е важно да се направи анализ на състоянието на 
процеса по лицензионни режими. Липсва единност на 
оставащите лицензионни режими. 



Стр. 5 

г-н Божидар 
Данев, 
председател 
на БСК 

Трябва да има списък кой за какво отговаря, така че да се носи 
персонална отговорност. 

г-жа Лидия 
Шулева, 
министър на 
икономиката 

Съществуват реални шансове СИР да консултира правителството 
в областта на икономическата политика. Заедно трябва да 
идентифицираме въпроси, чието разрешаване ще доведе до 
тласък на българската икономика. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател 
на БСК 

Бих искал да обърна внимание, че е важно да имате обратна 
връзка от реалния сектор, който да сподели мнения и опасения от 
възможни деформации. 

г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката 

Бих искала да споделя с Вас един сериозен проблем, с който се 
сблъсках по време на многобройните ми пътувания в страната – 
неосведомеността на фирмите за кредитни линии, промени в 
законодателството и мерки на правителството. С други думи 
всички бихме могли да помислим за пакет от мерки, целящи по-
добра информираност на частния сектор. Смятам, че ако 
обединим усилия по този много сериозен проблем, това ще даде 
много добри резултати. 

г-н Кирко 
Кирков, 
председател 
на БИБА 

Наистина бизнес асоциациите могат да си сътрудничат с 
Министерство на икономиката, Министерство на труда и 
социалната политика и да осигурят необходимите ресурси за 
провеждане на една такава мащабна кампания. 

г-н Божидар 
Божинов, 
председател 
на БТПП 

Ние Ви разглеждаме не само в качеството Ви на министър на 
икономиката, а и на заместник министър-председател. Затова бих 
искал да обърна внимание към факта, че липсва координация 
между отделните министерства. 

г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката 

Г-н Божинов, този проблем наистина съществува и смятам да го 
реша чрез Съвета за структурна реформа, в който участват 
всички квази-икономически министри. Идеята ми е този съвет да 
се превърне в работещ орган и да се занимава с инвестиционната 
политика, приватизацията на монополи и заемът PAL на 
Световната банка. 

 
3.2 Предложения: 
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г-жа Лидия 
Шулева, 
заместник 
министър-
председател 
и министър 
на 
икономиката 

По отношение на лицензионните режими Ви предлагам да 
излъчите един-двама представители, които да участват в 
Комисията за лицензионни режими, за да сте в течение какво се 
прави по създаване на благоприятна среда за бизнеса. 

г-н Васил 
Ваислев, 
председател 
на СРБ 

Г-жо Шулева, ние Ви подкрепяме в усилията Ви за намаляване 
на социалните плащания и на корпоративния данък до 20%. Тези 
мерки ще се отразят изключително благоприятно върху бизнес 
климата у нас и всички ние сме готови сме да изразим и 
публична подкрепа, ако е необходимо. 

 
3.3 Решения: 
 
Представителите на бизнес квотата на СИР ще излъчат 1-2 представители за 
участие в работата на Комисията по лицензионните режими. 
 
Рамковата стратегия за Булгартабак АД ще бъде предоставена на бизнес 
асоциациите чрез координатора на съвета. 
 
3.4 Следващи стъпки: 
 
 
 
4. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

12.11.2003 г. (часът предстои да бъде уточнен), Министерство на икономиката, 
Голяма зала, ул. “Славянска” 8, етаж 3 

 
1. Бюджет 2004 и данъчна политика. 
2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
 


